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Raadsadviescommissie Economie, Financiën, Toerisme en 
Recreatie 

Gemeente Valkenburg aan de Geul  
Verslag van de vergadering de dato 25 januari 2017 
 

Aanwezig  
Voorzitter: J. Blom  
Griffier: J. Pluijmen 
Leden:  N. Dauven(AB), W. Weerts (AB), J. Mlodzick(AB), B. Rooding-Eurlings(VVD)*,  

W. Beckers(VVD), T. Rooding(VVD), M. Knubben(CDA), G. Silverentand- 
Nelissen(CDA), P. Wester(CDA), S. Savelsbergh-Auf den Kamp(PGP), J. Smeets(PGP),  
A. Hidding(D66) en E. Ruijgers(D66)  

College: M. Eurlings, R. Meijers en J. Vermeer  
Directie/: L. Bongarts, D. Renkens en C Buijtendijk 
ambtenaren 
 

Afwezig  H. Trimbos (VVD)* en H. Janssen(D66) 

 
*plaatsvervanger(ster) voor een afwezig lid 

De geluidsbestanden en andere bijlagen van deze vergadering kunt u raadplegen bij de betreffende agendapunten in iBabs. 
 

Nr. Onderwerp Behandeling 
 

1.  
 

Opening en mededelingen De voorzitter opent de vergadering. Hij heet de aanwezigen 
van harte welkom en meldt aanwezigheid conform 
bovenstaand overzicht. Burgerlid P. Zwakenberg(AB) is vanaf 
vandaag geen lid meer van deze commissie, hij neemt deel 
aan de commissie SOB. 

2. Spreekrecht Burgers Er zijn geen aanmeldingen ontvangen voor het spreekrecht. 

3. Vaststelling van de agenda / 
aanmelden punten voor de 
rondvraag 

De fracties VVD en CDA hebben vragen ingediend voor de 

rondvraag. De commissie stemt in met het voorstel van lid B. 

Rooding-Eurlings om de rondvraag van de fractie VVD te 

betrekken bij de behandeling van agendapunt 7g. De 

gewijzigde agenda wordt vastgesteld.  

4. Raadsplanner Er zijn geen zaken te melden. 

5. Vaststellen van het verslag van 

de commissie EFTR de dato 30 

november 2016. 

Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn 

geen op- of aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt 

vastgesteld conform het aangeboden concept. 

6. Actielijst De actielijst is gelijktijdig met de uitnodiging digitaal 

verzonden.  

Inbreng lid N. Dauven ten aanzien van voorstel college 

betreffende verhogen evenementenbudget 2016. 

Beantwoording wethouder J. Vermeer: 

 Ten aanzien van de samenstelling van het 

evenementenbudget hangt een wijziging in de lucht die 

van dien aard is, dat hij de fractievoorzitters na deze 

vergadering bij elkaar wil laten komen om hen daar 

nader over te informeren. 

 

Inbreng lid N. Dauven ten aanzien van voorstel college 

betreffende consequenties professionalisering Kerststad. 

Beantwoording burgemeester Eurlings  

 De evaluatie zal plaatsvinden voor 1 april 2017. De 

politie maakt daar onderdeel van uit, evenals het 
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afstemmen en het doorspreken van de punten die van 

belang zijn om van Kerststad 2017 een nog groter succes 

te maken. 

7. Bespreekpunten:  

7.a Presentatie stedenband stad in 

China (verschillende sprekers). 

 

Burgemeester Eurlings praat de commissie bij over de 
ontwikkelingen rondom het dossier van provincie Limburg 
met diverse steden in de Chinese provincie Sichuan.  
De heer Robbert Lambriks (provincie Limburg) zou vandaag 
een presentatie geven, maar wegens ziekte gaat dit niet 
door. 
 
De presentaties worden verzorgd door: 

 De heer Mark Croijmans (programmamanager afdeling 
Economie gemeente Maastricht). 

 De heer Jos Smeets (voorzitter Platform 
Wereldburgerschap en voorzitter Stichting Glabal 
Exploration). 

 Mevrouw Margaret Ma (chairwoman van Global 
Exploration China).  

 De heer Romain Spauwen (ondernemer Spauwen B.V. 
Het Zuiden & Jacobs Touringcars). 

 
Inbreng eerste termijn leden N. Dauven, W. Weerts, T. 
Rooding,  
G. Silverentand-Nelissen, M. Knubben en A. Hidding. 
Beantwoording burgemeester Eurlings: 

 Vanuit het bedrijfsleven en de gemeente Maastricht is 
nadrukkelijk aangegeven wat de toegevoegde waarde is 
van het commitment van het bestuur: het bestuur maakt 
deuren open, de rest is niet aan het bestuur. Door 
hetgeen nu reeds bestaat is het mogelijk de gemeente 
Valkenburg aan de Geul beter in de positie te brengen. 
Het gaat absoluut niet om groot geld, maar als er zaken 
georganiseerd moeten worden is de raad aan de lat om 
daar iets van te vinden. Kansen kan men niet afdwingen 
maar als men als toeristenstad (ook voor de jeugd, de 
scholen, etc.) niet blijft investeren in de toekomst dan 
is er geen toekomst. Het is aan de raad te besluiten of 
de gemeente samen met Maastricht en de provincie zo’n 
verkenning wil invullen. 

 De gemeente moet haar (sterk ceremoniële en 
relationele) rol niet over- maar ook niet onderschatten. 
Het gaat  met name om het inschuiven van de 
programma’s bij het bedrijfsleven, de VVV en de LED 
zodat het bedrijfsleven zélf de kansen pakt. Met andere 
woorden, de gemeente opent de deuren want als er van 
boven geen signaal wordt gegeven gaan er geen deuren 
open. 

 Een en ander dient te worden ingepast in de reguliere 
bedrijfsvoering c.q. de reguliere evenementen. Het 
voorgestelde festival vindt plaats in het 
Openluchttheater. Daarnaast zou men graag iets in de 
grot organiseren. Zoals gezegd, de gemeente opent de 
deuren om dit te laten gebeuren. In het begin zal de 
gemeente er iets bij moeten doen om de slag te kunnen 
maken, maar dit biedt ook nieuwe perspectieven en 
kansen voor de gemeente. De gemeente neemt niet de 
ondernemersrol op zich, dat is aan de ondernemers.  

 Het proces om te komen tot een raadsnota wordt in het 
presidium besproken. 
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Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
 
Burgemeester Eurlings dankt de sprekers voor hun 
uitgebreide inbreng. 
 
Rond 20.48 uur schorst de voorzitter de vergadering. 
Rond 20.55 uur heropent de voorzitter de vergadering. 

7.b Reserve exploitatie personeel. 
 

Inbreng eerste termijn leden E. Ruijgers, N. Dauven, M. 
Knubben en  
W. Weerts. 
 
Beantwoording/toezeggingen wethouder Meijers: 

 Er wordt voorgesteld het schrijven van provincie Limburg 
(agendapunt 7.c.) te betrekken bij dit agendapunt. 
 De brief van de provincie is anders dan voorgaande 

jaren. Alle potjes en andere mogelijkheden zijn 
langzaamaan uitgeput. De enige taakstelling die over 
bleef om de begroting structureel sluitend te maken 
was de post Polfermolen. De stelling van de 
provincie hieromtrent is dat de gemeente moet 
bewijzen dat deze taakstelling dit jaar wordt 
ingevuld, anders krijgt de gemeente preventief 
toezicht. Verder staat heel helder omschreven dat 
er in juli 2017 een besluit moet vallen over de 
Kadernota 2018. Vanwege de opdracht van de raad 
zal de bezuiniging in de Polfermolen gevonden 
moeten worden.  

 Als de raad nog veel financiële mogelijkheden naast 
de Polfermolen verwacht, komt men helaas 
bedrogen uit.  

 Hij heeft begrepen dat na afloop van deze 
vergadering eerst fractievoorzittersoverleg en 
aansluitend presidium zal plaatsvindt. Richting het 
presidium stelt hij voor in juni 2017 een aparte 
vergadering te beleggen inzake de Polfermolen, om 
alsdan tot een afgewogen besluit te komen en de 
besluitvorming niet te betrekken bij de reguliere 
vergadering rondom de Kadernota. 

 Exploitatie personeel: 
 Tot dusver is de exploitatie personeel sluitend, mits 

men niet alsnog te maken krijgt met extreme 
ziektegevallen. 

 Waar het om gaat, is of men bijvoorbeeld op 5 
februari a.s. een overschrijding op deze post ziet of 
niet. Dit wordt maandelijks bijgehouden en stel dat 
er een bijstelling nodig is, dan wordt dit in de 
voorjaarsnota meegenomen. 

 Zoals zojuist aangegeven stelt hij het presidium voor 
ten aanzien van de Polfermolen begin juni een extra 
raadsvergadering te beleggen. Het lijkt hem 
verstandig het thema exploitatie personeel daarbij 
te betrekken. 

 Ten aanzien van het beter/sneller volgen van de 
bedrijfsvoering zal hij kijken hoe de commissie beter 
kan worden gefaciliteerd. 

  
Aanvullende beantwoording de heer D. Renkens: 

 Kijkende naar de totale gemeentelijke begrotingspositie 
en hetgeen de provincie aangeeft in haar schrijven dan 
wordt hetgeen het college aan de raad heeft geschreven 
bevestigd.  
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 Er liggen nog een aantal taakstellingen die om invulling 
vragen. Tot dusver heeft de raad invulling gegeven aan 
alle taakstellingen. De grootste taakstelling om de 
begroting sluitend te krijgen is de Polfermolen. Die 
middelen die daarvoor staan zullen structureel binnen 
de begroting moeten worden vrijgespeeld. Als dit 
gebeurd is er sprake van een duurzaam sluitende 
begroting en een reservepositie van circa € 50 miljoen. 

 De financiële positie van de gemeente Valkenburg aan 
de Geul vergelijkende met de financiële positie van alle 
andere Zuid-Limburgse gemeenten dan mag Valkenburg 
trots zijn op een hele goede begrotingspositie. 

 Enerzijds wordt er een begroting gemaakt en anderzijds 
men een jaarrekening, waarbij men elk jaar bij het 
opmaken van de jaarrekening ziet dat er onderuitputting 
ontstaat. Dit gebeurt niet bewust, maar de 
onderuitputting ontstaat. Dit is een optelsom van 
meevallers en tegenvallers.  

 In de personele sfeer zijn er in het verleden tegenvallers 
geweest. De raad heeft taakstellingen opgelegd waarvan 
het college op voorhand heeft gezegd te denken dat 
men die op termijn kan realiseren. Het is niet mogelijk 
de taakstelling van vandaag op morgen in te vullen (men 
kan immers geen mensen ontslaan) want dit dient via 
een natuurlijk verloop te gebeuren. Deze taakstelling is 
gehaald omdat de ontstane vacatures niet meer worden 
ingevuld. Alles bij elkaar optellende is de afgelopen 
jaren misschien wel 10% op de formatie bezuinigd. Op 
dit moment is de situatie zo, dat men kan zeggen dat dit 
het absolute minimum is. 

 Tegelijkertijd is er sprake een stijging in de post 
tijdelijk personeel, maar dit staat los van de 
taakstelling. Dit heeft te maken met het feit dat een 
aantal mensen langdurig ziek zijn. Dit risico blijft 
bestaan maar wordt minder omdat het personeels-
bestand met 20 mensen is verminderd door het 
onderbrengen van de Sociale Dienst bij de gemeente 
Maastricht.  

 In 3 jaar tijd is € 900.000,00 uit de reserve personeel 
gehaald, waarvan ruim € 600.000,00 betrekking heeft op 
echte incidentele kosten die te maken hadden met de 
reorganisatie. Dit is behoorlijk veel geld in 3 jaar, maar 
hij maakt zich veel meer zorgen over het 
Gemeentefonds.  

 Voor dit soort kosten wordt elk jaar € 200.000,00 
geraamd. De gemeente kan natuurlijk in een situatie 
terechtkomen waarbij sprake is van een aantal langdurig 
zieken waardoor dit dient te worden bijgesteld. 
Maandelijks wordt een doorkijk bijgehouden: men 
beschikt over de huidige stand tijdelijk personeel en er 
wordt een inschatting gemaakt op basis van hoe die post 
zich de komende tijd ontwikkeld, maar hier kunnen geen 
garanties aan verbonden worden omdat men het 
ziekteverzuim niet in de hand heeft. Op dit moment zit 
nog € 50.000,00 in de post tijdelijk personeel. Indien er 
straks een probleem komt van € 200.000,00 dan zal dat 
opgelost moeten worden. 

 Op de post telefonie is er sprake van een meevaller, hier 
wordt € 4.000,00 per maand voor geraamd terwijl dit 
straks per jaar is. Kortom, hier wordt € 40.000,00 
verdiend. 
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 Zo zit de begroting in elkaar, de gemeente heeft € 58 
miljoen aan inkomsten en uitgaven, er zijn mee- en 
tegenvallers. In het verleden werden de rekeningen niet 
sluitend gemaakt door middelen uit de reserves te 
halen. Er is sprake van een structureel sluitende 
begroting, maar als men naar de toekomst kijkt – met 
name naar de ontwikkelingen van het Gemeentefonds –  
dat het grootste risico waar de gemeente geen enkele 
invloed op kan uitoefenen. De taakstelling sociaal 
domein is groot, maar als hij kijkt naar de feitelijke 
uitgaven van 2015 en 2016 dan zal de taakstelling met 
het huidige beleid volledig kunnen worden ingevuld.  

 Wel maakt hij zich zorgen over de taakstelling 
Polfermolen ad € 1.2 miljoen (dat wordt eveneens door 
de provincie benadrukt) die door de raad moet worden 
ingevuld. Stel dat dit niet of niet volledig lukt, dan 
zullen er vervangende dekkingsmiddelen op tafel 
moeten komen. Indien het lukt deze taakstelling uit te 
voeren, is er een duurzame sluitende begroting met een 
reserve van € 50 miljoen en daar mag de gemeente best 
trots op zijn. 

 Er wordt terecht gesteld dat eventuele zorgelijke 
ontwikkelingen extra druk op de exploitatie 2017 leggen, 
dit geldt voor de hele begroting. Zo wordt bijvoorbeeld 
€ 500.000,00 inkomsten uit bouwleges geraamd. Het kan 
dat in oktober pas € 100.000,00 binnen is. Er zijn mee- 
en tegenvallers in de begroting en er wordt getracht alle 
inkomsten en uitgaven te ramen op basis van de 
feitelijkheden van de afgelopen jaren. Kijkende naar de 
hele post personeel, dan praat men over een totale post 
van € 7 miljoen waar in 3 jaar tijd – inclusief de 
taakstellingen die niet gehaald zijn - € 450.000,00 is 
uitgehaald. Dit is niets vergeleken bij het 
Gemeentefonds, daar is de gemeente structureel € 1½ 
miljoen op achter uitgegaan.  
 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 

7.c Schrijven provincie Limburg 
inzake begroting 2017. 

Op verzoek van wethouder Meijers is dit schrijven betrokken 
bij de behandeling van agendapunt 7.b.  

7.d Raadsinformatiebulletin (47) 
resultaten uit de enquête 
Leefbaarheid en Veiligheid 
2016. 

Inbreng eerste termijn leden M. Knubben en A. Hidding. 
Beantwoording/toezeggingen wethouder Meijers: 

 De opkomst was laag en selectief, hierdoor ontstaat er 
een vertekend beeld.  

 De personen die de enquête hebben georganiseerd zijn 
zich ervan bewust dat dit anders aangepakt had moeten 
worden. Het kan wel als leidraad dienen bij een 
wijkgerichte veiligheidsscan. 

 Een wijkgerichte veiligheidsscan (waarbij de gemeente 
en de politie zelf met de wijk aan de slag gaan) zal meer 
resultaat zal opleveren. Daarbij dient aan de orde te 
komen wat de wijk zélf als belangrijkste punten ziet en 
welke acties de gemeente en de politie daarin kunnen 
ondernemen. In de Emmaberg heeft zo’n scan een 
uitstekend resultaat opgeleverd en de raad heeft 
middelen beschikbaar gesteld voor soortgelijke scans per 
wijk. Hier wil hij vol op inzetten.  

 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 

7.e Raadsinformatiebulletin (48) 
reclameborden gemeentegrot. 

Inbreng eerste termijn leden M. Knubben, T. Rooding en  
B. Rooding-Eurlings. 
Beantwoording/toezeggingen wethouder Meijers: 
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 Hij heeft de borden gezien maar hij is niet op de hoogte 
van de huidige status.  
 

Aanvullende beantwoording burgemeester Eurlings: 

 Hij zal zo spoedig mogelijk nagegaan wat de stand van 
zaken is, zeker omdat de in het raadsinformatiebulletin 
genoemde datum van 15 januari 2017 is verstreken.  

 Het overleg met de Stadsbouwmeester loopt en op 
moment dat dit tot een positieve uitkomst leidt wordt 
de raad daarover geïnformeerd. Als het overleg niet het 
gewenste effect heeft wordt er handhavend opgetreden. 

 Feit is dat het bord zonder vergunning is geplaatst. 
Alvorens de gemeente tot actie kan over gaan moet men 
dit feit eerst constateren. Uiteindelijk moet de 
betreffende partij worden aangeschreven. Helaas heeft 
dit het lang geduurd alvorens dit proces in gang is gezet. 

 Betrokkenen heeft een schrijven ontvangen waarin staat 
dat het college de situatie niet accepteert, maar dat 
betekent niet dat de gemeente het bord zonder meer 
kan verwijderen. Betrokken partij heeft namelijk de 
mogelijkheid te reageren middels een zienswijze. En 
aansluitend bestaat de mogelijkheid van bezwaar en 
beroep, waarbij de bezwarencommissie onderzoekt of 
partijen tot elkaar kunnen komen. Dit traject loopt. 
Misschien is men er al uit en loopt nu het 
vergunningentraject.  

 Op hoofdlijnen moet de gemeente heel consequent zijn, 
maar daar is extra bemensing voor nodig.  

 De raad wordt geïnformeerd over de stand van zaken. 
 

Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 
7.f Raadsinformatiebulletin (51) 

legionellabesmetting in de 
Polfermolen. 

Inbreng eerste termijn lid W. Weerts.  
Beantwoording/toezeggingen wethouder Meijers: 

 Volgens hem is de Polfermolen inmiddels geheel 
vrijgegeven. Voor alle zekerheid zal hij dit navragen. 

 
Schriftelijke beantwoording: sinds 17 januari jl. zijn alle 
douches weer vrijgegeven, en sindsdien is er niets verdachts 
meer geconstateerd. 

 
7.g Raadsinformatiebulletin (01) 

parkeerdrukmeting sector 
Ventweg-Nieuweweg 
Valkenburg. 

Over dit onderwerp zijn door de fractie VVD vragen voor de 
rondvraag ingediend. Deze vragen worden meegenomen bij 
de behandeling van dit agendapunt. 
 
Inbreng eerste termijn leden A. Hidding, M. Knubben en  
B. Rooding-Eurlings. 
Beantwoording/toezeggingen wethouder Vermeer: 

 In de gemeente Valkenburg aan de Geul zijn misschien 
wel 80.000 situaties waar meer auto’s zijn dan dat er 
kunnen staan. 

 De prijs voor de parkeervergunning per jaar heeft niets 
anders dan een sturende functie. 

 De gemeente wil de omwonenden zoveel mogelijk een 
plekje geven voor hun eigen deur, maar wil eveneens 
voorkomen dat mensen die meerdere auto’s bezitten 
deze allemaal voor hun eigen deur parkeren zodat de 
andere mensen zelf naar een oplossing moeten zoeken. 

 Uiteraard is niet iedereen het daarmee eens. Derhalve 
was besloten om de situatie nogmaals te laten 
monitoren. De eindconclusie van het onderzoek is dat 
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het werkt. 

 Zijn advies aan de raad is derhalve om de huidige 
regelgeving te handhaven. 

 De vraag wat het onderzoek heeft gekost wordt via het 
verslag beantwoord. 

 
Schriftelijke beantwoording: de kosten voor het onderzoek 
parkeerdrukmeting sector Ventweg-Nieuweweg waren  
€ 1.100,00 exclusief BTW. 
 
Er wordt geen gebruik gemaakt van de tweede termijn. 

8. Gewestelijke aangelegenheden Er zijn geen zaken te melden. 

9. Rondvraag De fracties VVD en CDA hebben vragen ingediend voor de 
rondvraag. Zie bijlage.  

10. Sluiting Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter rond 22.17 
uur de vergadering. Hij dankt de aanwezigen voor hun 
inbreng. 

 

 
Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie EFTR de dato 22 maart 2017. 
 
 
 
 
J. Blom        J.W.L. Pluijmen, 
voorzitter       griffier 


